

СОДЕРЖАНИЕ

Археология

<i>Сериков Ю. Б.</i> Клады каменного века как археологический источник	5
<i>Котов В. Г., Румянцев М. М.</i> Палеолитическая стоянка-мастерская Акбулатово-3 в горной части р. Белой (Башкортостан)	15
<i>Лычагина Е. Л., Выборнов А. А., Кулькова М. А.</i> Новые данные по хронологии неолита бассейна Камы.....	35
<i>Бурков С. Б.</i> Амулеты и талисманы из «египетского» фаянса с территории Краснодарского края. Источники и историография.....	49
<i>Разумов С. Н., Тельнов Н. П., Лысенко С. Д., Синика В. С.</i> Раннесредневековая матрица для наконечников ремней из Нижнего Поднестровья	61
<i>Савельева Э. А.</i> Историко–культурные связи населения бассейна р. Вычегды и Верхнего Прикамья в эпоху Средневековья (по материалам вымской и родановской археологических культур).....	70
<i>Крыласова Н. Б., Косинцев П. А.</i> Амулеты-натуралии из костей млекопитающих в средневековом Пермском Предуралье.....	81

Советская историография древности: новые исследования

<i>Крих С. Б.</i> Древняя история и новая публицистика: о поисках нарратива в советской историографии сталинского времени	94
<i>Ананьев В. Г., Бухарин М. Д.</i> Российское востоковедение в переписке С.Ф. Ольденбурга и В.В. Бартольда.....	104
<i>Карпюк С. Г.</i> Бегство от античности: казус Г.Г. Дилигенского	113
<i>Ладынин И. А.</i> «Мировые державы» Ближнего и Среднего Востока I тыс. до н.э. в теоретических схемах советской и постсоветской историографии древности ...	118

Социальные аспекты экономической истории

<i>Космовская А. А.</i> «Да употреблено на прогоны и припасы...»: расходы соликамской воеводской канцелярии в 1720–1780-е годы.....	129
<i>Бакшаев А. А.</i> Поставки военной продукции казенными горными заводами Урала в первой трети XIX в.: проблемы нормативно-правовой базы.....	143
<i>Ефремова У. П., Цесевичене О. А.</i> Социально-защитная деятельность Бюро труда Общества уральских горных техников	150
<i>Симоненко Е. С.</i> Материальное обеспечение членов семей канадских добровольцев в годы Первой мировой войны.....	158

Советский образованный класс середины XX в.: между личным и социально значимым

<i>Суржикова Н. В., Лебедеженко Е. Ю.</i> Дневник (не)обыкновенной женщины: диалоги со временем и поиски себя.....	168
<i>Рычков А. В.</i> «К Вам одному я и обращаюсь со своей болью»: борьба в биологической и сельскохозяйственной науке в СССР в письмах ученых к советским лидерам в 1950-е годы	181
<i>Сведения об авторах</i>	193

CONTENTS

Archaeology

<i>Serikov Yu. B.</i> Hoards of the Stone Age as Archaeological Sources	5
<i>Kotov V. G., Rumyantsev M. M.</i> Paleolithic Site-Workshop of Akbulatovo-3 in the Mountain Part of the Belaya River (Bashkortostan).....	15
<i>Lychagina E. L., Vybornov A. A., Kulkova M. A.</i> New Data on Chronology of Neolithic Culture of the Kama Region.....	35
<i>Burkov S. B.</i> Amulets and Talismans from the "Egyptian" Faience from the Territory of Krasnodar Region. Sources and Historiography.....	49
<i>Razumov S. N., Telnov N. P., Lysenko S. D., Sinika V. S.</i> Early Medieval Stamping Mould for Belt-Ends from the Lower Dniester Region.....	61
<i>Savelyeva E. A.</i> Historical and Cultural Relations of the Population of the Basin of Vychehda and the Upper Kama Rivers in the Middle Ages (Based on the Materials of the Vym and Rodanovo Archaeological Cultures).....	70
<i>Krylasova N. B., Kosintsev P. A.</i> Nature-Made Charms of Mammal Bone in the Medieval Perm Cis-Urals.....	81

Soviet Historiography of Antiquity: New Studies

<i>Krikh S. B.</i> Ancient History and New Publicism: About Searching for a Narrative in the Soviet Historiography of the Stalin Time	94
<i>Ananiev V. G., Bukharin M. D.</i> Russian Oriental Studies in the Correspondence Between Sergei Oldenburg and Vasily Barthold.....	104
<i>Karpyuk S. G.</i> Escape from Antiquity: Case of G.G. Diligenskiy	113
<i>Ladynin I. A.</i> "World Empires" of the Ancient Near East of the First Millennium B.C. in the Theoretical Schemes of Soviet and Post-Soviet Historiography.....	118

Social Aspects of Economic History

<i>Kosmovskaya A. A.</i> "Used for Transportation for Runs and Supplies...": Expenses of the Solikamsk Voivodship Office in the 1720s–1780s	129
<i>Bakshaev A. A.</i> Improvement of the Regulatory Framework for the Supply of Military Products by State-Owned Mining Plants in the Urals in the First Third of the 19 th Century.....	143
<i>Efremova U. P., Tsesevichene O. A.</i> Social and Protective Activity of Labor Bureau of "The Society of Ural Mining Technicians".....	150
<i>Simonenko E. S.</i> Material Provision of Canadian Volunteers' Families During World War I	158

Soviet Educated Class of the Mid-Twentieth Century: Between Personal and Socially Significant

<i>Surzhikova N. V., Lebedenko E. Ju.</i> Diary of a (Non)ordinary Woman: Dialogues With Time and Search for Yourself.....	168
<i>Rychkov A. V.</i> "I Appeal Just to You With My Pain": Struggle in Soviet Biological and Agricultural Science in Letters of Scientists to Soviet Leaders in the 1950s.....	181
<i>About the Authors</i>	193